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قفل هایی که باز نشد

دکتر محمدمهدی بهکیش
دوره ریاست جمهوری دکتر روحانی به سر رسید و 
کلید دفترش را به رئیس جمهور جدید تحویل داد؛ 
کلیدی که قرار بود قفل های بســیاری را باز کند 
ولی به هر دلیل نشد. چرا؟ آیا کلیدها )سیاست ها( 
نامناســب بودند یا اینکه کلیــد اصلی در اختیار او 
نبود؟ طبیعی اســت که دولت او کارهای بسیاری 
کرد که باید قدرشــان را دانســت ولی در زمینه 
اقتصاد، کمبودها آنچنان زیاد هســتند که در یک 

یادداشت کوتاه نمی توان به آنها پرداخت.
دکتر روحانــی قول داده بود روابــط بین الملل را 
بسامان درآورد که بخشــی از آن در توافق برجام 
انجام شد؛ ولی چرا بیش از آن نتوانست پیش رود.

روحانــی قــول داده بــود که تحریم هــا کاهش 
یابنــد که بخش مهمی از آن در برجام برداشــته 
شــد و دیدیــم که چگونــه تجــار و صنعتگران 
کشــورهای مختلف روانه ایران شــدند تا زمینه 
همــکاری بــا ایــران را بیازمایند. ولی چه شــد 
که بــه یکبــاره آن روال متوقــف و تحریم های 
 بیشــتری در زمــان ریاســت جمهــوری ترامپ

 برقرار شد؟
از همان بســتر قــرار بود زمینه رشــد اقتصادی 
فراهــم و در پــی آن فضــای مناســب بــرای 
افزایش ســرمایه گذاری و اشــتغال در جامعه به 
 وجود آید، اما چه شــد که رشــد اقتصادی کندتر

 و حتی منفی شد 
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سرمقاله

قفل هایی که باز نشد
ادامه از صفحه اول

و بیکاری گســترده تر و تورم زندگی مردم را با چالش فراوان 
روبه رو کــرد و البته ده ها قول دیگر که قرار بود دکتر روحانی 

ساماندهی کند ولی نشد؟
حاصل آنکه در هشــت ســال دوره ریاســت جمهوری دکتر 
روحانی گروه محدودی از افراد نزدیک به محورهای قدرت به 
سرعت پولدار شدند، اما میلیون ها نفر از مردمی که بیکار شدند 
و درآمدشــان و قدرت خریدشــان کاهش یافت یا مشکلات 
دیگر پیدا کردند، مجبور شــدند از دایره طبقات متوسط خارج 
شــوند و به اعضای طبقات فقیر بپیوندند و حاشــیه نشــینی 

گسترده تر شود.
همه می دانیم که بسیاری از مدیران کشورعاشقانه و دلسوزانه 
تلاش کردنــد. حتی برخــی از وزرا و معاونــان آنان به رغم 
مشکلات، در دولت باقی ماندند و سعی کردند موانع را از میان 
بردارند اما در زمینه های اقتصادی به نتایج مطلوب نرسیدند... 

چرا؟
به خاطر دارم که یکی از دوســتان در ســال های دور مسوول 
پروژه ای بــود و تعریف می کــرد که مقام بالاتر، سیاســتی 
را توصیــه کرده بود که دوســت کارشــناس مــن به صلاح 
مملکت نمی دانســت. او به رغم تاکید مقام بالاتر و حتی قبول 
مسوولیت، حاضر نشــد سیاست نامناسب را اجرا کند و سمت 
خود را ترک گفت. حال چگونه اســت که بسیاری از مدیران 
در خلوت به سیاست های جاری کشور انتقاد می کنند، ولی در 

تمام تصمیم گیری همان سیاست ها را اجرا می کنند.
چگونه می توان اینگونه رفتارهــا را توجیه کرد؟ آیا ضعف در 
قدرت کارشناسی اســت یا ضعف در قدرت تصمیم گیری یا... 

فساد؟
یادم می آید که در دوره اول ریاســت جمهوری دولت یازدهم، 
همکاران آقای روحانی با عشق و ذوق وافر و امید فراوان شروع 
به کار کردند. اما دوره دوم که رسید تعداد قابل توجهی از آنان 
در حوزه اقتصادی از دولت خارج شدند و ترجیح دادند انتقادات 
خود را از بیرون دولت مطرح کنند که البته دیگر گوش شنوایی 
برای آنان نبود و آنان که ماندند، اینک بســیار خسته و شاید 
بعضی دلشکسته، مدیریت خود را تحویل می دهند و نمی دانند 
که فساد گســترده به وجود آمده و عدم توفیق در دستیابی به 
هدف های اقتصادی، ناشــی از نبود سیستم اقتصادی مناسب 
بود یا دخالت های گوناگون و فراوان یا نداشــتن یک سیستم 

علمی و هماهنگ برای تصمیم گیری.
اکثر مدیران نمی دانند که در عدم توفیق سیاستگذاری ها، خود 
آنان مقصرند یا تقصیر دیگران است. هر چند ما ایرانیان عموما 
ناکامی های خود را به دیگران نسبت می دهیم. کمتر عیب خود 

می بینیم و دشمن فراوان داریم. پس مبرا می گردیم.
یادم آمــد که روزی دکتر ظریف - که الحق خدمات بســیار 
کرد - در جلســه ای در اتاق بازرگانی ایران در جواب اعتراض 
نمایندگان تجار و صنعتگران به مشکلات روابط خارجی گفت 
کــه مملکت تصمیم گرفته اینچنین زندگی کند. از آن ســال 
تاکنون با خود فکر می کنم که این جمله چه معنی ای دارد؟ آیا 
این حرف به معنی آن اســت که کشور تصمیم گرفته رشد و 

توسعه اقتصادی را سرکوب کند؟ امکان ندارد...!
قطعا بزرگان کشــور تاثیــر به هم ریزی روابــط بین الملل بر 
فعالیت های اقتصادی را می شناســند. مگر می توان فکر کرد 
که رئیس جمهور کشور اهمیت سرمایه گذاری، اشتغال، رشد و 
توســعه و رفاه برای مردم را نداند؟ پس چرا تصمیم گرفته ایم 

که به قول وزیر خارجه این چنین زندگی کنیم.
آیا کلیدهای در دست روحانی برای تسهیل امور کارآیی لازم 
را نداشــت یا کلیدهای بزرگ تر یا دقیق تــری را باید به کار 
می گرفت که در دســترس او نبود یا در توان اون نمی گنجید. 
اگر او نمی توانســت پس چه کســی می تواند؟ سوالی که در 
تعویض هــر رئیس جمهوری تکرار شــده ولی اکثــر آنان با 
دلخوری کنار رفته اند و هیچ گاه رئیس جمهور بعدی نتوانســته 
مشکلات بر سر راه ســرمایه گذاری، افزایش تولید، اشتغال و 

رفاه جامعه را از بین بردارد.
ای کاش دکتــر روحانی در روزهای آخر ریاســت جمهوری 
بــه جامعه می گفــت که در این دوران چــه آموخته تا به درد 
بازماندگان بخورد. اگر او راه حلی داشــت که نتوانست به اجرا 
درآورد، اعلام می کرد تا شــاید دیگــران بتوانند راهی برای 
اجرای آن جســت وجو کنند.  ای کاش دکتر روحانی به مردم 
می گفت که چــرا کلیدهای او قفل های متعــدد فعالیت های 
اقتصادی را باز نکرد. انتظار جامعه آن است که او و همکارانش 
فراتر از اینکه چون همیشــه دشمنی آمریکا را به رخ بکشند، 
صحبت می کرد. در جهان امروز هیچ دوستی یا دشمنی ابدی 
نیســت و اینکه ما ایرانیان اکثر مشکلاتمان را به دشمن احاله 
می کنیم، راهی برای ارزیابی از خود نمی گشــاید و در این ۵۰ 
تا ۶۰ سال اخیر دیده ایم که حکومت ها از ارزیابی خود قاصرند 
و رقیب جدی ندارند، چون احزابی که عملکرد آنان را ارزیابی 
کند، وجود ندارد. شــاید در این شــرایط نابســامان اقتصادی 
یکی از راه حل ها آن باشــد که دولت خود به ارزیابی علمی و 
صادقانه دستگاه اجرایی بپردازد و از این طریق انگیزه ای برای 
کارشناســان شود تا پس از نیم قرن به تلاش مشترک برای 

حرکت به طرف یک زندگی عادی همت گمارند.

معاون استاندار خراسان شمالی:

همسان سازی حقوق بازنشستگان باید 
مستمر انجام شود

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار خراسان 
شمالی به همسان ســازی حقوق بازنشستگان در سال 
جاری اشاره کرد و گفت: یکی از اقدامات شاخص برای 
این قشــر همسان ســازی حقوق آنان بود که موضوع 
مهم باید در تمام دولت ها به صورت مستمر ادامه یابد.

علی بیگ زاده در آیین تجلیل از بازنشســتگان استان 
به مشکلات اقتصادی و معیشتی خانوارها به خصوص 
بازنشستگان اشــاره کرد و  اظهار داشــت: با اجرای 
همسان سازی بخشــی از مشکلات این قشر برطرف 
و ترمیم شــد اما باید باز هم به فکر معیشت، سلامت، 

بهداشت و رفاه این قشر باشیم.
وی با بیان اینکه دستگاه ها از توجه به رفع مشکلات 
بازنشســتگان غافل نباشــند افزود: با توجه به اینکه 
بازنشستگان در دوره سنی قرار دارند که مشکلاتشان 
بیشتر اســت باید در زمینه های مختلف مورد حمایت 

قرار گیرند.
وی در بخــش دیگری از ســخنانش بر حفظ حرمت 
بازنشســتگان تاکید کرد و  اظهار داشت: باید دستگاه 
ها و ارگان ها از تجارب ارزشمند بازنشستگان استفاده 
کنند و جامعه مدیریتــی و نظام اداری به تجارب این 
قشر نیازمند است زیرا تجربه ها با خون و دل به دست 

آمده اند.
بازنشستگان استان ماهانه ۹۰۰ میلیارد ریال حقوق 

می گیرند
مدیرکل صندوق بازنشســتگی خراسان شمالی گفت: 

۱۲ هزار و ۳۷۴ بازنشسته عضو این صندوق هستند که 
با اجرای قانون همسان سازی حقوق، ماهانه هم اینک 

۹۰۰ میلیارد ریال دریافت می کنند.
رضا فیضی نژاد اظهار داشــت: قبــل از اجرای طرح 
همسان سازی حقوق بازنشســتگان، میزان پرداختی 
ماهانه به این قشــر در اســتان ۳۴۰ میلیارد ریال در 

ماه بود.
وی بــا بیان اینکه ۶۷ درصد اعضای این صندوق مرد 
و ۳۳ درصد زن هستند، افزود: متوسط حقوق پرداختی 
بازنشستگان از ۳۴ هزار ریال به ۷۲ هزار ریال رسیده 
اســت و در نظام پرداختی تحولی ایجاد شــده است 
اما با این وجود مشــکلات اقتصادی زیادی ســر راه 

بازنشستگان وجود دارد.
مدیرکل صندوق بازنشســتگی خراسان شمالی گفت: 
طرح همسان ســازی اتفاق خوبی در سال های اخیر 
بود اما تورم و گرانی ها هم اینک معیشت این قشر را 

سخت کرده است.
وی اظهار داشت: این صندوق علاوه بر پرداخت حقوق 
کمــک و حمایت های دیگری نیــز از جمله پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه و کم بهره با کمک و مشارک 

بانک ها به این قشر دارد.
وی افزود: در سال جاری ۷۷ نفر از بازنشستگان از وام 
۲۵۰ ریالی ازدواج فرزندان اســتفاده کردند و سه هزار 
و ۶۴۴ نفر نیز وام ۱۰۰ میلیون ریالی قرض الحســنه 

دریافت کردند.

وی اظهار داشت: ۶۱۴ نفر از بازنشستگان نیز از طرح 
لــوازم خانگی ۵۰۰ میلیون ریالی بهره مند شــدند که 
علاوه بر این طرح ها ، طــرح های دیگری نیز برای 

این قشر اجرا می شود.
وی افــزود: فرزنــدان بازنشســتگانی کــه در مقطع 
کارشناسی ارشــد و دکترا تحصیل می کنند اگر پایان 
نامه های خود را در خصوص مســائل و مشکلات این 
قشــر تهیه کنند، مورد حمایت قرار خواهند گرفت که 

تاکنون ۷۸ نفر از این طرح استفاده کردند.
بازنشســتگی خراســان شــمالی  مدیر کل صندوق 
گفت: این صندوق »کالا کارت« در قالب تســهیلات 
قرض الحســنه به اعضای خود می دهد تا با آن اقلام 

مورد نیاز را خریداری کنند.
فیضی نژاد اظهار داشت: در راستای عمل به مسوولیت 
اجتماعی و ارائه طرح های رفاهی به بازنشستگان زیر 
پوشش صندوق در اســتان طرح کالا کارت در قالب 
تفاهم نامه دو جانبه با بانک قرض الحسنه مهر ایران 

اجرا می شود.
وی افزود: در قالب این طرح تسهیلات اعتباری برای 
خرید اقساطی کالا و خدمات به صورت قرض الحسنه 
و با کارمزد تا چهار درصد تا ســقف ۳۰۰ میلیون ریال 

پرداخت می شود.
وی اظهار داشت: این تسهیلات نیاز به ضامن ندارد و 
صندوق از محل کســر حقوق، ضمانت وام را بر عهده 

می گیرد.

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی خراسان شمالی 
گفت: امســال ۳۳ واحد صنعتی در شهرک های استان با 
اشتغال ۴۰۹ نفر و ســرمایه گذاری ۴۷۸ میلیارد ریال به 
بهره برداری رســید همچنین هم اکنون ۴۵ واحد صنعتی 

در شهرک های استان راکد است.
ســیامک وحدت در جمع خبرنگاران اظهار داشت: از سال 
گذشــته تا کنون ۲۲۰ قرارداد واگذاری زمین در شهرک 
های صنعتی اســتان منعقد که در این قراردادها حدود ۶۷ 
هکتار زمین به متقاضیان واگذار شــده است که در طول 

۱۷ سالی که از تاسیس استان می گذرد بی سابقه بود.
وی با بیان این که از ابتدای تاسیس استان تا کنون ۷۹۶ 
قرار داد منعقد شــده اســت افزود: از این قراردادها ۳۰۷ 
واحد به بهره برداری رسیده است که میزان اشتغال در آن 
ها ۴ هزار و ۸۱۰ نفر با ســرمایه گذاری سه هزار و ۹۴۵ 

میلیارد ریال است.
وحدت در مورد پروژه های زیرســاختی در شهرک های 
اســتان نیز گفت: در ســال گذشــته ۲۳۰ میلیارد ریال 

از منابع داخلی شــرکت شــهرک های صنعتی در استان 
صرف شهرک سازی و توســعه زیر ساخت ها شده است 
که افزایشــی در حدود ۵ برابر داشت و در طول عمر این 

شهرک ها بی سابقه بود.
وی یکی از علل افزایش اعتبارات توســعه زیرساخت ها 
را افزایش درآمد شــرکت شهرک های صنعتی با توجه به 
واگذاری ها و افزایش درآمدهای این شرکت دانست.وی 
گفت: امسال ۷۰۰ میلیارد ریال پروژه نیز در شهرک ها و 
نواحی صنعتی استان در هفته دولت و روز صنایع کوچک 

افتتاح می شود.
وحدت از توسعه نواحی و شهرک های صنعتی استان نیز 
خبــر داد و  افزود: ناحیه صنعتی گرمه ۹۸ هکتار توســعه 
خواهدیافــت و هم چنین درصدد توســعه ناحیه صنعتی 

امیرآباد به مساحت ۴۵ هکتار در ۲ فاز هستیم.
وی خاطرنشــان کرد: هم چنین نواحی صنعتی جدید در 
استان در منطقه صفی آباد به مساحت ۲۰ هکتار، غلامان 
۱۱ هکتــار، جرگلان ۱۰ هکتار و پیش قلعه ۲۱ هکتار در 

حال راه اندازی است.
وحدت با بیان این کــه ۱۰۸ پروانه احداث نیز در ۱۸ ماه 
گذشته در استان صادر شده است افزود: امسال ۱۵ پایان 

کار برای این پروژه ها صادر شده است.
وی از احیــای پنج واحد راکد در ســال جاری خبر داد و 
افزود: سال گذشته نیز ۱۵واحد صنعتی در استان احیا شد.

 مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی استان در رابطه 
با قراردادهای مربوط به رمزارزها نیز گفت: هشت قرارداد 
در رابطه با واگذاری زمین برای اســتخراج رمز ارز منعقد 

شده است.
وی افزود: امسال شهرک های صنعتی می توانند تا ۱۰۰ 
کیلو وات برق برای ایــن واحد ها تامین کنند و بقیه نیاز 
ایــن واحد ها باید از انرژی های نــو و منابع دیگر انرژی  

تامین شود.
وحدت خاطرنشان کرد: در عین حال تا پایان شهریور ماه 
نیز هیچ واحد رمز ارزی حتی در صوررت به بهره برداری 

رسیدن مجاز به تولید رمز ارز نیست.

مدیرکل امور عشــایری خراسان شمالی گفت: خشکسالی و 
کاهش بارندگی های امســال ۱۳۰ میلیارد تومان به عشایر 
استان خسارت زد که به همین علت این قشر نیازمند حمایت 

های دولت است.
محمدرضا قلی پور در نشست خبری اظهار داشت: این میزان 
خسارت و تاثیرات خشکسالی بر عشایر به وزارت خانه و نیز 
مدیریت بحران اســتانداری منعکس شده است.وی با اشاره 
به اینکه وقوع خشکســالی و تنش ناشــی از کمبود آب در 
دام تاثیر گذاشــته و سبب افزایش بیماری در دام شده است 
افزود: خوشــبختانه تعامل خوبی با دامپزشکی وجود دارد و 

واکسیناسیون دام عشایر در اولویت قرار دارد. 
وی اظهار داشــت: خراســان شمالی جزو هشــت استان با 
خشکسالی زیاد است از این رو دولت با طرح هایی همچون 
خرید تضمینی دام تلاش دارد تا از  عشایر حمایت کند در این 
طرح بره به ازای هر کیلوگرم ۵۰ هزار تومان و میش ۳۲ هزار 

تومان خریداری می شود.
قلی پور افزود: تاکنون بیش از ۶ هزار و ۵۰۰ راس دام عشایر 
در قالب این طرح به صورت تضمینی خریداری شده است و 

اجرای این طرح سبب شد تا قیمت در بازار اندکی بالا برود اما 
اخیرا باز هم شــاهد کاهش قیمت دام زنده هستیم از این رو 

عشایر خواستار سرعت دادن به خرید دام هستند.
وی گفت: ضعف زیرساخت ها و کم بودن ظرفیت کشتارگاه 
صنعتی دام در بجنورد سبب شده تا اجرای خرید دام سرعت 
مورد انتظار را نداشته باشــد و عشایر آمادگی دارند روزانه تا 
سه هزار راس دام سبک برای کشتار عرضه کنند اما ظرفیت 
کشتارگاه پایین است و روزانه تنها ۲۵۰ راس دام کشتار می 
شــود.قلی پور خاطرنشان کرد: رایزنی هایی انجام شده تا در 
صورت موافقت اداره پشتیبانی امور دام، از ظرفیت کشتارگاه 
سنتی در شیروان برای کشتار دام عشایر استفاده شود اما این 

امر هنوز محقق نشده است.
وی افزود: در طرح خرید تضمینی، دام زنده عشایر به صورت 
ترکیبی از دام شــامل میش، دام پرواری و یا بره اســت که 
بــه ازای هر کیلوگرم ۴۵۰ هزار ریــال از این تولیدکنندگان 
خریداری می شــود و علاوه بر آن به هــر دامدار نیز در ازاء 

فروش دام سه کیلوگرم جو با نرخ مصوب نیز داده می شود.
مدیرکل امور عشایری خراسان شمالی در بخش دیگر سخنان 

خود درباره نصب پنل های خورشیدی اظهار داشت: امسال 
برای اجرای توزیع و نصب پنل های خورشیدی میان عشایر 
استان ۲ میلیارد تومان اعتبار منظور شده و ۷۰۰ میلیون تومان 

از این میزان تخصیص پیدا کرده است.
وی با بیان اینکه تاکنون ۴۵۰ دستگاه پنل خورشیدی ۱۰۰ 
واتی میان عشایر اســتان توزیع شده است افزود: تامین هر 
دستگاه پنل خورشیدی هفت تا ۱۰ میلیون تومان هزینه نیاز 
دارد که عشایر تنها ۱۰ درصد از این میزان را تامین می کنند 

و مابقی توسط دولت تامین می شود.
قلی پور در باره اجرای واکسیناسیون عشایر علیه کرونا گفت: 
۱۸ هزار نفر از جامعه عشــایری اســتان علیه این ویروس 
واکســینه می شوند و امید می رود این طرح مورد اقبال این 

قشر قرار گیرد.
مدیرکل امور عشایری خراســان شمالی با بیان اینکه تمام 
افراد بالای ۱۸ ســال در جامعه عشایری استان زیر پوشش 
طرح واکسیناســیون قرار می گیرند متاسفانه عشایر از طرح 
واکسیناسیون استقبال نکرده و در برابر دریافت آن مقاومت 

دارند.

قائم مقام شرکت توزیع نیروی برق خراسان شمالی گفت: 
به منظور حمایت از تولید، برق چاه های کشاورزی استان از 
ابتدای مرداد ماه تاکنون قطع نشده در حالیکه مصرف برق 

روزانه این چاه ها پنج مگا وات است.
علیرضا علیخانی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا از مشترکان 
بخش کشاورزی خواست تا در مصرف برق صرفه جویی 
کنند و اظهار داشت: مصرف هر مشترک خانگی یک کیلو 
وات در حالیکه میانگین مصرف هر چاه کشاورزی در استان 
۱۲۰ کیلو وات ساعت اســت و به همین دلیل در تیرماه  
امسال از ساعت  ۱۲ تا ۱۶ برق این چاه ها قطع می شد.  
وی  خاطرنشــان کرد: پایین ترین نرخ برق نیز مربوط به 

بخش کشاورزی است به طوری که میانگین نرخ فروش 
تعرفه برق برای هر یک کیلو وات ۳۸۰ ریال اســت و در 
عین حال از کل مصرف برق استان  ۱۷درصد نیز مربوط 
به بخش کشاورزی است.    قائم مقام شرکت توزیع نیروی 
برق خراسان شمالی با اشاره به قطع برق مشترکان خانگی 
در روز گذشــته اظهار داشت: دیروز مصرف برق استان به 
علت افزایش دما و خارج شدن دو نیروگاه از مدار مصرف 
کشــور، از سقف تعیین شــده ۲۱۵ مگا وات به ۲۴۵ مگا 
وات رسید. وی گفت: مصرف برق بیش از میزان سهمیه 
مصوب موجب شد تا پس از حدود ۲ هفته دوباره دیروز ۹ 
مگاوات خاموشی داشته باشیم و شرکت توزیع برق استان  

برای جبران این کمبود مجبور شد برق برخی مشترکان را 
از ساعت ۱۲ تا ۱۷ قطع کند. وی از مشترکان برق خواست 
تا در مصرف برق صرفه جویی و مصرف خود را مدیریت 
کنند و اظهار داشت: اگر مشترکان رعایت کنند خاموشی 
ها اعمال نمی شود و در غیر این صورت  مطابق با برنامه 

زمانبندی که قبلا اعلام شده است برق قطع می شود.
وی افزود: برای جلوگیری از قطع برق مشترکان خانگی، 
به تمام ادارات استان توصیه شد تا وسایل سرمایشی خود 
را در ساعت پیک مصرفی ) ۱۲( به بعد خاموش نگهدارند 
تا  بتوانیم برنامه ایســتایی برق را برای مشترکان خانگی 

داشته باشیم.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شمالی گفت: تا سه ماه آینده تمامی محورهای اصلی 
و شــریانی این استان تحت پوشــش نظارت دوربین 

های جاده ای قرار می گیرند.
شــهامت در گفت و گو با ایســنا اظهارکرد: از سوی 
دیگــر برخــی از دوربین ها نیز از لحــاظ تکنولوژی 
قدیمی بوده و نیاز به، به روزرســانی دارد که این امر 

نیز طی این سه ماه انجام خواهد شد.
به گفته وی حدود ۳۰ درصد از دوربین های جاده ای 

نیز نیاز به، به روزرسانی دارد.
شــهامت در ادامه با اشاره به اینکه دو عامل به شدت 
تصادفات را در اســتان بالا می بــرد، افزود: یکی از 
مهمترین عوامل خواب آلودگی اســت و تقریبا تمام 
تصادفات مهمی که از نوروز در این اســتان رخ داده 

و منجر به فوتی شده است موضوع خستگی و خواب 
آلودگی بوده است.

وی ادامه داد: سرعت یکی دیگر از مهمترین عواملی 
اســت که سبب شده تا شدت تصادفات در این استان 

افزایش یابد.
به گفته وی در محورهای اســتان ۲۱ دوربین نظارت 

تصویری و ۴۸ دوربین ثبت تخلف نصب شده است.

مدیر امور آب و خاک و فنی و مهندســی سازمان 
جهاد کشاورزی خراسان شــمالی گفت: ۲ هزار و 
۴۳۰ میلیارد ریال اعتبار برای اجرای طرح های این 
مدیریت در استان نیاز است تا بتوان تنش آبی را در 

کشتزارها برطرف کرد.
سیدابراهیم ســیدی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
اظهار داشت: منابع آبی اســتان از آبهای سطحی 
تامین می شــود که خشکسالی موجب کاهش دبی 
و محدود شدن این منابع در بخش کشاورزی شده 
و به همین منظور نیاز است تا با برنامه ریزی جامع 
نســبت به افزایش بهــره وری از وضعیت موجود 
و حفظ منابع آبی در دســتور مدیریت خشکســالی 
قرار گیرد.وی از جملــه راهکارهای کاهش اثرات 
خشکســالی را اجرای طرح های با ماهیت افزایش 
بهره وری و افزایش راندمان آبیاری دانست و گفت: 
در این راســتا اجرای طرح های نظیر ساخت کانال 
های آبیــاری و انتقال آب با لولــه، احیا و مرمت 
قنوات، اجــرای طرح های کوچــک تامین آب با 
ساخت استخر، بند، ایستگاه و پمپاژ آب و سامانه ها 

آبیاری نوین ضروری است.
سیدی اظهار داشــت: اعتبارات طرح های آبیاری 
نوین از منابع ملی تامین می شــود که برای مرمت 

و بهسازی طرح های آبیاری قابل هزینه نیست.
مدیر امور آب و خاک و فنی و مهندســی سازمان 
جهاد کشــاورزی خراسان شــمالی گفت: با توجه 

به کاهش اعتبارات اســتانی و عدم امکان اجرای 
طرح های پیش بینی شــده در برنامه، لازم است 
اجرای این طرح ها در قالب اعتبارات ملی مقابله با 

خشکسالی تامین اعتبار شود.
وی اظهار داشــت: برای ســاخت و مرمت کانال 
آبیاری عمومی به میزان ۱۵۰ کیلومتر بیش از ۴۵۰ 
میلیارد ریال، ســاخت و مرمــت خطوط انتقال آب 
با لوله در ســطح ۱۵۰ کیلومتر ۴۵۰ میلیارد ریال، 
برای احیــا و مرمت قنوات به طــول ۶۰ کیلومتر 
۱۸۰ میلیارد ریال، ســاخت و مرمت زیر ســاخت 
های طرح های آبیاری نوین و مرمت سامانه های 
آبیاری نوین در ســطح ۲۰۰ هکتار به میزان ۲۰۰ 
میلیارد ریال، ساخت و مرمت طرح های تامین آب 
در ســطح ۱۳ میلیون متر مکعب بــه میزان ۶۵۰ 
میلیارد ریال و ساخت اســتخر ذخیره آب به تعداد 
۱۰۰ استخر به میزان ۵۰۰ میلیارد ریال نیاز است.

وی با بیان اینکه ۵۰ درصد از کشــتزارهای آبی و 
باغی اســتان با تنش آبی مواجه است، گفت: این 
وضعیــت به علت کاهش بارندگی ها ایجاد شــده 
است در حالیکه  ۵۶ درصد آبیاری بخش کشاورزی 

استان از آب های سطحی است.
سیدی اظهار داشت: حجم آب چشمه ها، قنات ها 
و آورده رودخانه ها کاهش یافته است که هم اینک 
تداوم خشکســالی در این خطه حوزه کشاورزی را 

سخت کرده است.

مدیر فــرودگاه شــهدای بجنورد گفت: شــرکت 
هواپیمایــی ایران ایر روز سه شــنبه یــک برنامه 
پروازی به برنامه های هفتگی این فرودگاه در مسیر 
تهران - بجنورد اضافه کرد و اکنون تعداد پروازها 

در هفته به ۱۰ مورد رسید.
 محمدابراهیم قدمگاهی به ایرنا اظهار داشت: پیش 
از این، شرکت هواپیمایی ایران  ایر نیز با انجام سه 
پرواز در هفته در این مســیر، برنامه پروازی داشت 
که با پیگیری های انجام شــده هم اکنون به هفت 

پرواز افزایش یافته است.
وی افــزود: در راســتای افزایش پروازها شــنبه، 
یکشنبه و دوشنبه  ۲ پرواز است که این امر رضایت 
هم استانی ها را برای حمل و نقل هوایی به دنبال 

دارد.

قدمگاهی اظهار داشت: علاوه بر شرکت هواپیمایی 
ایران ایر، شرکت های هواپیمایی آسمان و ماهان 
نیــز با انجام ســه پرواز در هفته در مســیر تهران 
-بجنورد و برعکس فعالیت پروازی دارند، در مابقی 

روزها یک برنامه پروازی وجود دارد.
هم اکنون شرکت های ایران ایر، ماهان و آسمان 

در این مسیر هوایی پرواز دارند.
مدیر فرودگاه شــهدای بجنورد گفت: پارسال ۲۲ 
هزار و ۵۳۸ مســافر در شــرایط کرونــا با ناوگان 
هوایی از این فرودگاه جابجا شــدند که نســبت به 

مدت مشابه سال ۹۸، ۲۰ درصد کاهش دارد.
 قدمگاهی اظهار داشــت: در این مدت ۴۸۶ پرواز 
رفت و برگشــت بجنورد - تهــران از این فرودگاه 

انجام شد.

مســوول آتش نشــانی ایســتگاه دوم شیروان 
گفــت: آتش ســوزی روز دوشــنبه در مابین ۲ 
ســاختمان خیابــان توحید که خســارت زیادی 
داشــت بــا حضــور آتش نشــانان مهــار و از 
 ســرایت آن به دیگر ســاختمان هــا جلوگیری

 شد.
حســین رضایی در گفت و گو بــا خبرنگار ایرنا 
اظهار داشــت: بر اثر این حادثــه ۱۶۰ یونولیت 
ســقف، یک دســتگاه کانکس، یک دســتگاه 
موتورسیکلت و ۶۰۰ متر ایزوگام دیواره ساختمان 

در آتش سوخت.
وی با بیان اینکه علت حادثه در دست پی گیری 
اســت خاطرنشــان کرد: برای مهــار این آتش 
سوزی ۹ نفر نیرو از ۲ ایستگاه آتش نشانی اعزام 

شدند که مهار آتش سریع انجام شد.
رضایی اضافه کرد: این حادثه خســارت جانی در 
بر نداشــته و خســارت مالی آن اکنون در دست 

بررسی است.

نجات دختر بچه ۷ ساله از میان دود و آتش 
توسط آتش نشانان

طی گزارشی که از ســوی سازمان آتش نشانی 
بجنــورد اعلام شــد، طی وقوع آتش ســوزی 
در طبقه همکف ســاختمان واقــع در روبروی 
بیمارســتان امام رضــا )ع( در ســاعت ۲۱:۵۷ 
دوشــنبه ۱۸ مرداد ۱۴۰۰ به آتش نشانان اطلاع 

داده شد.
با توجه به دود گرفتگی و شــعله های سرکش 
در هنگامه شــب و احتمال حضور ساکنین؛  تیم 
نجات ســریعا نســبت به خارج کردن کودک ۷ 

ساله اقدام کردند.
بــا تلاش به موقع و جانفشــانی آتش نشــانان 
و خوشــبختانه  مهــار شــد  ســریعا   حریــق 

گسترشی نداشت. 

۴۵ واحد صنعتی درشهرک های صنعتی خراسان شمالی راکد است

خشکسالی ۱۳۰ میلیارد تومان به عشایر خراسان شمالی خسارت زد

قائم مقام شرکت برق خراسان شمالی:

برق چاه های کشاورزی خراسان شمالی قطع نشد

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان:

تمام محورهای اصلی خراسان شمالی تحت نظارت دوربین قرار می گیرد

برای مقابله با خشکسالی؛

طرح های آب و خاک خراسان شمالی 
۲هزار و ۴۳۰میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد

یک پرواز به برنامه فرودگاه بجنورد افزوده شد

آتش سوزی در خیابان توحید شیروان مهار شد

کلینیک تخصصی سرپایی بیماران کووید ۱۹ در 
اسفراین راه اندازی شد

معاون درمان دانشکده علوم پزشکی اسفراین از راه اندازی کلینیک 
تخصصی ســرپایی بیماران کووید۱۹ در این شهرستان خبر داد و 
گفت: این اقدام با هدف کاهش بار اشــغال تخت ها در موج پنجم 

کرونا انجام شده است.
دکتر عیسی توحیدی به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: به منظور حفظ 
تخت های بستری برای بیماران بدحال، مبتلایانی که حال عمومی 
بهتری دارنــد و برای دریافت داروهــای تزریقی به این کلینیک 

تخصصی سرپایی هدایت می شوند.
وی با بیان اینکه با اوج مجدد کرونا در ۲ هفته اخیر، دستور العمل 
راه اندازی کلینیک تخصصی بســتری موقت بیماران کووید-۱۹ 
تهیه شده و بیمارستان امام خمینی ) ره( شهرستان تمهیداتی برای 
بیمارانی که حال عمومی نسبتا مناسبی دارند به منظور ادامه روند 

دریافت داروهای تزریقی و استراحت در منزل ایجاد کرده است.
توحیدی دســتورالعمل کلینیــک تخصصی ســرپایی را اقدامی 
هوشمندانه توصیف کرد و افزود: با اجرای این طرح بعد از گذشت 
یک یا ۲ روز از بستری بیمار مبتلا به کرونا با ارزیابی متخصصین 
داخلی و عفونی بیمارستان نسبت به ادامه درمان بیمار در بیمارستان 
یا منزل تصمیم گیری می شــود و در صــورت تایید ادامه درمان 
در منزل ، بیمــار مرخص و درمان او از طریق کلینیک تخصصی 
ادامه پیدا می کند. وی با اشاره به دستور وزیر بهداشت و همکاری 
خوب سازمان های بیمه گر، خاطرنشان کرد: تمامی داروهای تزریقی 
تجویز شده در بخش سرپایی تحت پوشش بیمه هستند و هزینه 

ای به مردم تحمیل نمی شود.

خبر
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دوران گاز طبیعــی ارزان قیمت ممکن اســت به 
پایان رسیده باشد.

به گزارش اتفاقیه به نقل از ایسنا، بهای معاملات 
گاز طبیعی آمریکا پنجشــنبه گذشــته تحت تاثیر 
پیش بینی ها از گرم تر شدن دمای هوا در دو هفته 
آینــده، به بالاترین قیمت ۳۱ ماه گذشــته صعود 
کــرد و افزایش قیمت های جهانی گاز قوی ماندن 
صادرات گاز طبیعی مایع )LNG( آمریکا را تضمین 

می کند.
موسســه رفینیتیو پیش بینی کــرده که میانگین 
تقاضا برای گاز شــامل صــادرات از ۹۰.۹ میلیارد 
فوت مکعــب در روز در هفته جاری به ۹۴ میلیارد 
فــوت مکعب در روز در هفته آینــده افزایش پیدا 

خواهد کرد.
پیش بینی هفته آینده در واقع کمتر از میزان مورد 
انتظار اســت، زیرا بعضی از تولیدکنندگان برق به 
دلیل بالا رفتن چشمگیر قیمت گاز طبیعی، مجبور 
شــده اند زغال سنگ بســوزانند. اما این اقدام به 
حدی کافی نخواهد بود که جلوی صعود قیمت گاز 

طبیعی را بگیرد.
این خبر خوبی برای LNG آمریکاســت. صادرات 
LNG این کشــور در فاصله ژانویه تا ژوئن ســال 
۲۰۲۱ به میزان ۴۲ درصد نســبت به مدت مشابه 
سال گذشــته افزایش یافت و به ۹.۶ میلیارد فوت 
مکعب در روز رسید. آسیا بزرگترین مقصد صادرات 
آمریکا بوده و ۴۶ درصد از صادرات این کشــور تا 

پایان ماه مه به آسیا روانه شده است.
طبق گزارش روزنامه فایننشــیال تایمز، قیمت گاز 
طبیعی در اروپا و آسیا به دلیل محدود شدن عرضه، 
حجم اندک تولید در اروپا و صادرات کمتر از سوی 
روسیه، افزایش چشمگیری پیدا کرده است. متعاقبا 
قیمــت گاز طبیعی در اروپا برای نخســتین بار به 
حــدود ۴۰ یورو به ازای هر مگاوات ســاعت )۱۴ 
دلار به ازای هر واحد mmBtu( صعود کرده است. 

قیمت گاز در انگلیس به بالاترین حد ۱۶ سال اخیر 
رســیده و وضعیت در آسیا از این هم وخیمتر بوده 
 mmBtu و قیمتها به ۱۵ دلار بــه ازای هر واحد
افزایش پیدا کرده اند. انتظار می رود کمبود عرضه 

در هفته های آینده شدت پیدا کند.
تقاضــا برای گاز طبیعی در سراســر جهان با روند 
بهبود فعالیــت اقتصادی و بازگشــایی اقتصادها 
رشــد قوی پیدا کرده است. البته پدیده های جوی 
غیرمنتظره که ناشــی از تغییرات اقلیمی بوده اند 
هم نقش قابل ملاحظه ای داشــته اند. زمســتان 
طولانی تر در اروپا و خشکســالی در کشــورهایی 
ماننــد برزیل، مصــرف گاز طبیعی را به شــدت 
افزایش داده است.آمریکا همواره علاقه زیادی به 
گاز طبیعی نشــان داد و سوخت های فسیلی نقش 
مهمی را در سبد تولید برق این کشور ایفا می کنند 
و همزمــان نیمی از خانه ها در این کشــور از این 
سوخت برای گرمایش اســتفاده می کنند. با آغاز 
گذار از سوخت های فسیلی به انرژیهای تجدیدپذیر 
در بسیاری از ایالتهای آمریکا، گاز طبیعی به عنوان 
واســطی عمل می کند تا این روند به شکل آرام و 

بدون اختلالی سپری شود.
در واقــع گاز طبیعی و LNG اکنون به عنوان پلی 
در گذار به ســوی انرژی های تجدیدپذیر دیده می 
شــوند که به دلیل میزان آلایندگی کمتر آنهاست، 
زیــرا ۳۰ درصد کمتر از نفــت و ۴۵ درصد کمتر 

از زغال سنگ دی اکسید کربن منتشر می کنند.
و این وضعیت احتمالا به یک روند بلندمدت تبدیل 
می شــود. هر چند که ترکیبی از موانع کوتاه مدت 
متعدد نظیــر اختلالات عرضه، بهبــود اقتصادی 
جهانی و توقف ســاخت تاسیسات جدید صادرات 
LNG بــه روند صعودی قیمــت گاز طبیعی دامن 
زده است اما این اتفاق نظر وجود دارد که تغییرات 
ســاختاری که تحت تاثیر گذار به ســومت انرژی 
پاک روی می دهند، به معنای آن است که قیمت 

بالای گاز متداول می شود.
عامل دیگری که این وضعیت را تشــدید می کند، 
کاهش ســرمایه گذاری در میادیــن گاز جدید در 
پی درخواست سرمایه گذاران و دولت های نگران 
از تغییرات اقلیمی اســت. به عنــوان مثال قیمت 
بالای کربن در اروپا باعث شده است نیروگاه ها به 
سرعت به استفاده از گاز طبیعی روی بیاورند. چین 
بیش از قبل به اســتفاده از گاز متکی شده است و 
دولت های جنوب و جنوب شرق آسیا برای ساخت 
ده ها نیروگاه گازســوز به منظور تامین نیازهای رو 
به رشد برای برق برنامه ریزی می کنند. به علاوه 
ســوئیچ به گاز طبیعی با نیاز به سرمایه محدودی 
که دارد، نســبتا ســریع انجام مــی گیردبا معدود 
گزینه های اقتصادی دیگری که وجود دارند، دنیا 
به اســتفاده از گاز برای نائل شدن به اهداف سبز 
کوتاه مدت وابستگی بیشتری پیدا خواهد کرد. در 
واقع طبق پیش بینی آژانــس بین المللی انرژی، 
گاز طبیعی تنها سوخت فسیلی است که انتظار می 
رود در دهه جاری رشــد قابل توجهی را ثبت کند 
و تقاضا برای آن نســبت به سطح پیش از شیوع 
کوویــد ۱۹ به میزان هفت درصد تا ســال ۲۰۲۴ 
رشــد خواهد کرد. تقاضا برای LNG قوی خواهد 
ماند و طبق پیش بینی شرکت مک کنزی، تقاضا 
برای LNG سالانه ۳.۴ درصد تا پایان سال ۲۰۳۵ 
رشد می کند.بر اساس گزارش اویل پرایس، عدم 
وجود ســرمایه گذاریهای مالی به معنای آن است 
که عرضه گاز طبیعــی همچنان محدود می ماند. 
به عنوان مثال پــروژه های صادرات جدید معدود 
LNG که از اوایل ســال ۲۰۲۰ تایید شــده است، 
برای توســعه عظیم در قطر بوده اند. در این بین 
عربستان ســعودی قصد دارد میدان گازی عظیم 
جفورا را توســعه دهد اما بخــش عظیمی از این 
 گاز احتمالا صرف پروژه هیدروژن ســبز این کشو

ر خواهد شد.

مدیــرکل دفتر نظارت، به ســازی و هدایت شــغلی 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: پارسال 
بر اساس طرح رهگیری شغلی، ۵۲ درصد کارجویان 
با کسب مهارت های فنی و حرفه ای، صاحب شغل و 

جذب بازار کار شدند.
»علیرضا طاهرپور شلمانی« روز سه شنبه در گفت وگو 
با خبرنگار اقتصادی ایرنا اظهار داشــت: در سال های 
اخیر درصد اشــتغال کارجویان مهارت دیده افزایش 
یافته اســت به گونه ای که در سال ۹۸ حدود ۵۴.۷ 
درصد، در ســال ۹۷ نزدیک به  ۴۹ درصد، در سال 
۹۶حدود ۴۲ درصد و در ســال ۹۵ نزدیک به ۳۸.۸ 

درصد از کارجویان صاحب شغل شدند.
وی افزود: ســالیانه در مراکز فنی و حرفه ای دولتی 
۳۷۰ تا ۳۸۰ هــزار نفر آموزش هــای مهارتی را در 
سه هزار عنوان شغلی به طور رایگان و فقط با پرداخت 

هزینه های آزمون و صدور گواهی سپری می کنند.
این مقام مسوول ادامه داد: از این تعداد شرکت کننده 
به طــور میانگین ۶۲ درصد موفق به کســب گواهی 
مهارتــی در آزمــون نهایــی می شــوند کــه این 
گواهی نامه ها ارزش بین المللی و قابلیت ترجمه دارد. 
وی با اشــاره به طرح رهگیری شــغلی، بیان داشت: 

پارسال از  ۱۳۹ هزار و ۵۱۲ نفر که در دوره های فنی 
و حرفه ای شــرکت کرده بودند ۵۶ هزار و ۷۲۹ نفر 
شاغل شــدند و ۲۸ هزار و ۳۷۵ نفر کارجو، ۴۷ هزار 
نفر غیر کارجو و هفت هزار نفر وضعیت نامشــخص 

دارند.
مدیــرکل دفتر نظارت، به ســازی و هدایت شــغلی 
ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور تصریح کرد: 
کارجویان علت شــاغل نشدن شــان را مشکلاتی از 
جمله کمبود فرصت های شغلی، پایین بودن دستمزد 
و حقوق، ضعف مهارتی، نداشتن سرمایه کافی برای 

کسب و کار و سایر موارد عنوان می کنند.
وی با بیــان اینکه ۳۰ هزار نفر به طور کامل مرتبط 
با آموزش ها شــاغل شدند، گفت: سال گذشته هفت 
تا هشت هزار نفر غیر مرتبط با آموزش های مهارتی 

جذب بازار کار شدند.
طاهرپور شــلمانی بیان داشــت: در طــرح رهگیری 
اشــتغال، دوره های جدیــد آموزشــی را جایگزین 
دوره هایی که درصد اشــتغال پایینی دارند می کنیم، 
همچنین به افرادی که متقاضی دریافت مهارت های 

فنی و حرفه ای هستند، مشاوره می دهیم.
وی با تاکید بر اینکه کرونا مانع آموزش های فنی و 

حرفه ای نشد، گفت: ۲۵ درصد آموزش ها به صورت 
تئوری و ۷۵ درصد به صورت عملی است که مباحث 
تئوری به صورت مجازی و چند رســانه ای ارائه شد 
و در مرحلــه عملی هم رعایت دســتورالعمل های 

بهداشتی مورد توجه و نظارت قرار گرفت.
مدیــرکل دفتر نظارت، بهســازی و هدایت شــغلی 
ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور خاطرنشان 
کرد: یکــی از مهمترین پیامدهای مهارت آموزی در 
جامعه، توانمند شــدن اســت و افراد جویای کار می 
توانند با حضور در دوره های آموزشی و کسب مهارت 

جذب واحدهای تولیدی، صنعتی و خدماتی شوند.
به گفته وی، ۶۳۳ مرکز آموزشــی دولتی با سه هزار 
عنوان شغل در سطح کشور پذیرای کارجویان است و 
علاقمندان می توانند برای شرکت در این دوره ها به 
ســامانه جامع آموزش فنی و حرفه ای کشور مراجعه 

کنند.
بــه گزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا، بر اســاس اعلام 
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، در هشــت سال 
گذشــته ۸۵۳ هزار فقره تسهیلات با اعتبار ۱۱ هزار 
میلیارد تومان پرداخت شده که در مجموع ۵۴۰ هزار 

فرصت شغلی جدید ایجاد شده است. 

معاون مسکن و ســاختمان اداره کل راه و شهرسازی 
خراسان شمالی از دریافت ۲۸۸ میلیارد ریال تسهیلات 
بانکی برای پروژه ارمغان بجنورد خبر داد و گفت: این 

تسهیلات می تواند رکود ۱۲ ساله آن را خاتمه دهد.
علــی فخرانی در گفــت و گوبا خبرنــگار ایرنا درباره 
مشکلات پروژه ارمغان گفت: این شرکت برای احداث 
۲۱۸ واحد مســکونی و ۹ واحد تجاری در ســال ۸۷ 
در قالب قرارداد مشــارکتی شــروع به کار کرد که به 
دلایــل متعدد از جمله ناتوانــی و ضعف کارگزار وقت 
دولت، عدم نظارت کافی شــرکت عمران و بهسازی 
شــهری ایران در پروژه، تخلفات عدیده فنی، حقوقی، 
شهرسازی در پروژه توسط سرمایه گذار طرف قرارداد 
دولت و مانورهای متقلبانه ســرمایه گذار پروژه باعث 
رکود و تعطیلی شــد.فخرانی اضافه کــرد: با پیگیری 
های اداره کل راه و شهرسازی استان مبنی بر تفویض 
اختیار پروژه به استان از شرکت بازآفرینی شهری ایران 
خوشبختانه اخیرا پروژه به استان تفویض اختیار شد و 
بــه منظور برون رفت از شــرایط فعلی و با هماهنگی 
های به عمل آمده با دادگســتری کل اســتان برنامه 

ریزی های عملیاتی تدوین شده است.
وی تصریح کرد: در قدم اول ضرورت شفاف سازی و 
احصای دقیق  تخلفات پروژه در دستور کار قرار گرفته 
اســت و بزودی در کمیســیون ماده ۵ طرح تفضیلی 
بجنورد طرح خواهد شد و پس از تعیین تکلیف تخلفات 
و اخذ گواهی عدم خلاف از شهرداری بجنورد سرمایه 

گذار برای اخذ تســهیلات حمایتی و بدون سپرده به 
بانک عامل معرفی خواهد شد.

وی افزود: به سرمایه گذار  بری رفع و رجوع مشکلات 
بانکی خود از جمله حل و فصل چک های برگشــتی، 
بدهی های معوقه، حسابرسی سالیانه و نصاب مالکانه 
فرصت داده شده است که در صورتی که سرمایه گذار 
نتواند با قید فوریت نسبت به حل مشکلات مذکور وو 
ارائه مدارک و مســتندات به بانک مســکن اقدام کند 
ناگزیر قرارداد با ســرمایه گذار فســخ و شریک جدید 

برای ادامه کار انتخاب خواهد شد.
فخرانــی اضافه کرد: با پشــتیبانی و حمایت های بی 
دریــغ دادگســتری کل از جمله شــخص رییس کل 
دادگستری از پروژه های مساله دار مسکن در استان و 
همچنین تفویض اختیار انجام شــده به اداره کل راه و 
شهرســازی توسط وزارتخانه متبوع این انتظار می رود 
که در سال جاری مشــکلات کثیر پروژه ارمغان یکی 
پــس از دیگری حل و فصل شــود و چنانچه اعضای 
کمیســیون ماده پنج طرح تفضیلی بجنورد و همچنین 
شــهرداری از پروژه ارمغان حمایت بــه عمل آورند با 
پیگیری های اداره کل راه و شهرسازی پروژه از حالت 

رکود خارج خواهد شد.
وی گفت: هر چند که فســخ قــرارداد مذکور و اخراج 
ســرمایه گذار به ســهولت می تواند صورت پذیرد اما 
حرفه و صلاح پروژه می طلبد که ابتدا روش های غیر 

از فســخ را دنبال کنیم زیرا فسخ قرارداد پروژه را بن 
بست خارج نخواهد کرد و گره های موجود را افزایش 

خواهد داد.
معاون مسکن و ســاختمان اداره کل راه و شهرسازی 
خراســان شــمالی افزود: مطالبات عمومــی مردم در 
بهســازی و نوســازی مرکز شــهر بجنورد و ارتقای 
کیفیت محیطی محلی ســازمان پیرامون پروژه ارمغان 
و تکالیف قانونی شــهرداری و دســتگاه های اجرایی 
ضرورت تسریع در اتمام پروژه ارمغان را بیشتر آشکار 

می سازد.
وی اظهار داشــت: پیرو قرارداد عاملیت بین شــرکت 
بازآفرینی شــهری ایران و بانک مســکن و باتوجه به 
رویکرد و سیاست دولت در نوسازی و بهسازی محلات 
هدف در بافت های ناکارآمد شهری و ایجاد مشوق ها و 
امتیازات ویژه در پلاک های فرسوده شهری تسهیلات 
بدون سپرده با نرخ ۱۸ درصد و اوراق گواهی حق تقدم 
با نرخ ۱۶ درصد و همچنین تسهیلات از محل قرارداد 
عاملیت با نرخ سود ۹ درصد به مبلغ حدود ۲۸۸ میلیارد 

ریال به پروژه ارمغان بجنورد پرداخت خواهد شد.
معاون مسکن و ســاختمان اداره کل راه و شهرسازی 
استان خراســان شــمالی گفت: در حال حاضر پروژه 
ارمغان ۲۳۶ واحد در حــال اجرا دارد که ۶۰ واحد آن 
تکمیل شده است که  متاسفانه به دلیل بدعهدی های 
سرمایه گذار امکان ســکونت پیش خریداران تاکنون 

میسر نشده است.

ابوالفضــل پورطیبی جانباز ۷۰ درصد بجنوردی پس از 
سال ها رنج ناشــی از مجروحیت دعوت حق را لبیک 
گفت و روز ســه شــنبه به خیل همرزمان شــهیدش 
پیوست.پیکر مطهر این شهید والامقام چهارشنبه  ۲۰  

مردادماه مصادف با دومین روز از محرم  پس از تشییع 
خودرویی از میدان بازرگانی به سوی گلزار شهدای این 
شــهر و اقامه نماز و طواف در آستان مقدس امامزاده 
سلطان ســیدعباس )علیه الســلام( در گلزار شهدای 

بجنورد آرام  خواهد گرفت.
این جانباز شهید سال ۱۳۴۷ در بجنورد چشم به جهان 
گشــود و در شلمچه و عملیات کربلای ۵ بر اثراصابت 

ترکش به جمجمه مجروح شد.

مدیرکل مســکن روستایی بنیاد مسکن از برطرف 
شــدن مشــکلات ارائه تســهیلات ۱۰۰ میلیون 
تومانی مسکن روستایی خبر داد و گفت: تسهیلات 
۱۲۵ هزار واحد مسکونی به بانک های عامل ابلاغ 

شده است.
به گزارش اتفاقیه به نقل از وزارت راه و شهرسازی، 
»حمیدرضا ســهرابی« از رفع مشکلات بانک های 
عامل برای پرداخت تسهیلات ۱۰۰ میلیون تومانی 

مسکن روستایی خبر داد.
مدیرکل مســکن روستایی بنیاد مسکن با اشاره به 
اینکه تسهیلات مسکن روســتایی از ۵۰ میلیون 
تومان بــه ۱۰۰ میلیــون تومان افزایــش یافته 
اســت این اقدام را گامی برای تشویق روستاییان 
به اجرای طرح بهســازی و نوســازی واحدهای 

مسکونی روستایی برشمرد.
سهرابی گفت: از ۲۰۰ هزار واحد مسکن روستایی 
که ســالانه در تعهد بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
قرار دارد، برای ۱۲۵ هزار واحد مســکن روستایی 
تسهیلات ارزان قیمت روســتایی ابلاغ شده است 

که بانک های عامل در حال پرداخت تســهیلات 
هستند.

وی از رفــع مشــکل بانک کشــاورزی به عنوان 
یکی از بانک های عامل که تسهیلات ارزان قیمت 
روســتایی را ارائه می دهد تا پایان هفته جاری خبر 

داد.
ســهرابی اعلام کرد: ۴۰ هزار متقاضی تاکنون به 
بانک هــای عامل معرفی شــده و قرارداد پرداخت 

تسهیلات به امضا رسیده است.
وی افزایش تسهیلات را گام مؤثری برای اشتغال 
روستاییان و همچنین ترغیب آنها در اجرای طرح 

دانست.
این تســهیلات نوعی تســهیلات حمایتی است؛ 
به این معنا که نرخ ســود این تسهیلات یارانه ای 
اســت و برخــلاف رایــج تریــن روش پرداخت 
تســهیلات مســکن در شهرها - تســهیلات از 
محل اوراق - که با نرخ ســود مصوب شــورای 
پــول و اعتبار بــه متقاضیان پرداخت می شــود، 
این تســهیلات با ســود یارانه ای و پرداخت مابه 

التفاوت ســود از ســوی دولت با هدف نوســازی 
 واحدهای مســکونی در روستاها به واجدان شرایط

 اختصاص می یابد.
ســود تسهیلات مسکن روســتایی ۵ درصد است 
که ارزان ترین تســهیلات بانکی در حوزه مسکن 

محسوب می شود. 
گام اول بــرای دریافت این تســهیلات دریافت 
معرفی نامه از سوی روســتاییان متقاضی از بنیاد 

مسکن انقلاب اسلامی است.
 متقاضیان واجد شــرایط برای ســاخت مســکن 
در روســتاها می توانند با دریافــت معرفی نامه از 
بنیاد مســکن وارائه آن به شــعب بانک مســکن 
نســبت به تشــکیل پرونده و قرار گرفتن در صف 
متقاضیــان دریافت وام روســتایی اقــدام کنند. 
همچنین تســهیلاتی کــه در قالب تســهیلات 
ســاخت جهت نوســازی و بهســازی واحدهای 
مسکونی روستایی به متقاضیان پرداخت می شود 
 قابلیت فروش اقســاطی برای یــک دوره زمانی

 ۲۰ ساله دارد.

گاز ارزان به تاریخ پیوست ۵۲ درصد مهارت آموزان جذب بازار کار شدند

پروژه ارمغان بجنورد ۲۸۸ میلیارد ریال تسهیلات بانکی دریافت می کند

جانباز ۷۰درصد بجنوردی به خیل همرزمان شهیدش پیوست

مشکل اعطای وام های مسکن روستایی برطرف شد؛

اعطای وام ۱۰۰ میلیون تومانی برای ساخت ۱۲۵ هزار مسکن روستایی

صعود شش پله ای ایران در 
مدیریت امنیت سایبری

ایران با صعود شــش پله ای در مدیریت 
امنیت ســایبری، جایگاه ۵۴ را در میان 

کشورهای جهان به خود اختصاص داد.
بــه گــزارش اتفاقیه بــه نقل ازایســنا، 
وزیــر   - جهرمــی  آذری  محمدجــواد 
ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات دولت 
دوازدهم- چنــدی پیس با بیان اینکه در 
حوزه امنیت ۱۶ رتبه در ســال اخیر ارتقا 
جایگاه داشــتیم، گفته بــود: اگر اخباری 
گهگاه منتشر می شود از مشکلاتی که در 
حوزه امنیت وجود دارد، به این دلیل است 
که مــا از ۷ خدمت الکترونیکی به ۱۰۲۳ 
خدمت رسیدیم و طبیعی است وقتی که 
این خدمات توســعه پیدا می کند، مساله 
امنیت آن هــم تبدیل به چالش جدیدی 

می شود.
در این راستا بیتا کیامهر- مدیر کل نظام 
ملی مدیریت امنیت اطلاعات )نما( بیان 
کرد: ایران در حالی که با محدودیت  های 
جهانی و مقابله با ویروس همه گیر کرونا 
و تأثیراتی که این پاندمی بر پیکره نیروی 
انسانی وارد ساخته، مواجه است توانست 
با ارتقاء شــش رتبه در میان کشورهای 
جهان و یک رتبه در ســطح منطقه آسیا 
و اقیانوســیه، جایــگاه ۵۴ در بین ۱۹۴ 
کشــور جهان و رتبه ۱۲ در منطقه آسیا 
و اقیانوســیه را به خــود اختصاص دهد. 
این اقدام علاوه بر این که بهبود سنجه-

 های توســعه مدیریــت امنیت اطلاعات 
را در فضای ســایبری به همــراه دارد، 
باعــث تعدیل و نیز کاهش نرخ آســیب 
و خســارت های احتمالــی در مواجهه با 

تهدیدات و حملات سایبری می شود.
ITU پاسخ ایران به پرسش های

مدیرکل نما در خصوص پیشینه تاریخی 
و اســناد قانونی در حــوزه امنیت فضای 
تولیــد و تبادل اطلاعــات )افتا( و نقش 
اظهار  ایران  اطلاعات  فناوری  ســازمان 
کرد: بر اســاس اقدامــات اول، چهارم و 
پنجم راهبرد ششم سند راهبردی امنیت 
فضای تولید و تبــادل اطلاعات )افتا( در 
توسعه همکاری های  خصوص طرح های 
منطقه  ای و بین المللی حوزه امنیت فضای 
تولید و تبادل اطلاعات، سازمان فناوری 
نماینده وزارت  به عنوان  ایران  اطلاعات 
ارتباطــات و فناوری اطلاعــات، وظیفه 
همکاری و مشارکت با مجامع بین  المللی 
در حوزه امنیت ســایبری را به عهده دارد 
تا علاوه بر حفظ منافع کشور، در جریان 
جدیدترین وقایع، به  روش  ها و استانداردها 
نیز قرار گیرد. این اقدام ضمن پیشــبرد 
اهداف تعاملاتی در عرصه جهانی، باعث 
کسب دانش لازم جهت تعدیل خسارات 
ناشــی از تهدیدات و حملات سایبری و 

اتخاذ تدابیر پیشگیرانه و مناسب است.
سازمان فناوری اطلاعات ایران از طریق 
معرفی نماینده خود به اتحادیه بین  المللی 
ارتباطات )ITU( به صورت منظم، اقدام به 
مشارکت و تکمیل پرسشنامه  های ارزیابی 
 GCI:( و سنجش وضعیت امنیت سایبری
 )Global Cyber Security Index
می کنــد تا با شناســایی نقــاط قوت در 
 ،)Legal Measures( : ارکان پنج گانــه
 ،)Technical Measures(فنــی

 Organizational( ظرفیت  ســازی 
 Capacity( ســازمانی   ،)Measures
 )Cooperation( تعاملاتی  Building(و 
جایگاه کشور در میان ۱۹۴ کشور شرکت 

کننده را تبیین کند و به اثبات رساند.
شاخص های بیست گانه و نکات کلیدی

کیامهــر که نمایندگی ایران در ITU را از 
ایران  اطلاعات  فناوری  سوی ســازمان 
در ایــن حوزه به عهده دارد، در تشــریح 
جزییات شــاخص های اصلی و چگونگی 
شاخص - گفت:  مستندات  ارایه  وضعیت 

ها و ســنجه  های ارزیابی امنیت سایبری 
در راستای برنامه امنیت سایبری جهانی 
 GCA: Global Cyber Security(
Agenda(  جامعــه جهانــی ارتباطات، 
متشکل از ۲۰ شــاخص اصلی و بیش از 
۸۰ سوال اســت که کشورها طی دوره -

های زمانی مشخص، ضمن پاسخگویی 
به ســؤالات، ملزم به ارائه مســتندات و 
شواهد فنی نیز هســتند.  اتحادیه بین -

المللی ارتباطات و ارزیابی GCI به صورت 
مشخص، تنها مرجع و متدولوژی جهانی 
قابل استناد در ارزیابی و رتبه بندی سطوح 
توسعه مدیریت امنیت سایبری کشورهای 

جهان به حساب می  آید.
وی افــزود: هــر پرسشــنامه، از طریق 
گروه کارشناســان خبره ITU ، به منظور 
احتساب نمره نهایی کشــورها در حوزه 
و  می شود  وزن گذاری  ســایبری،  امنیت 
این نظرســنجی از طریق پلتفرم آنلاین، 
مــورد بررســی و ارزیابــی قرارگرفته و 
چندین بار جهــت ویرایش، رفع ابهامات 

و تکمیل مدارک، ارسال و دریافت می-
 شــود. پس از مرحله گردآوری و تدوین 
اطلاعات، ارزیابی نهایــی انجام و نتایج 
به صورت اعلام نمره و رتبه هر کشــور 
در جهــان و منطقــه صــورت می  گیرد. 
هم چنین نوآوری هــا و تجارب موفق هر 
کشور به منظور نشــان دادن شیوه های 
عمل ســایر کشورها و هدف گذاری برای 
بهبود شــاخص  های سایر کشورها اعلام 
می  شــود تا اعضا بتوانند با در نظر گرفتن 
ارزیابی شــاخص  دیدگاه هــای مختلف 
جهانی امنیت ســایبری، موارد مناســب 
در پیرامون حــوزه ملی خود را انتخاب و 
از مزیــت هماهنگی شــیوه ها و پرورش 
فرهنــگ جهانی امنیت ســایبری برای 
پیاده سازی موارد مشــابه در کشور خود 

استفاده کنند.
مدیرکل نما در خصوص اهداف شاخص ها 
و نکات مهم در این فرآیند، خاطرنشــان 
کرد: این شاخص ها در راستای شناسایی 
سطح امنیت ســایبری کشورها با هدف 
بهبود رتبه بنــدی، ایجاد انگیزه و ارتقای 
ســطح کلی تعهد به امنیت ســایبری در 
سراسر جهان طراحی و تدوین شده و در 
حکم مرجعی معتبر و مورد اعتماد، میزان 
تعهد کشــورها به تامین امنیت سایبری 
در ســطح جهانی را اندازه گیری می  کند. 
با توجه به اینکه امنیت ســایبری دارای 
کاربردهای گســترده ای است و صنایع و 
بخش های عملیاتی و ســتادی بسیاری 
را پوشــش می دهــد، تکمیل مناســب 
اطلاعات  اهتمــام،  نیازمند  پرسشــنامه 

و دانــش مکفــی از وضعیــت اقدامات 
انجام شده در حوزه امنیت سایبری توسط 
سایر دســتگاه  ها و سازمان  هاست و درج 
هر کلمه، لینک یا عدد در پرسشــنامه از 

اهمیت ویژه ای برخوردار است.
ایران در سکوی دوازدهم آسیا و اقیانوسیه

پیچیده  تر شدن ساختار حملات، رشد نرخ 
تهدیدات و فعالیت همیشــگی مهاجمین 
سایبری برای ایجاد اختلال و فعالیت  های 
خرابکارانه از جمله مسایلی بود که کیامهر 
به آن اشاره کرد. وی در پاسخ به چگونگی 
کسب صعود شش پله ای ایران در مدیریت 
امنیت ســایبری توضیحاتی را ارایه کرد: 
ایران نیز مانند ســایر مشارکت کنندگان، 
اقــدام بــه انجــام تحقیقــات میدانی و 
در خصوص  کارشناســانه  بررســی های 
احصاء و اعلام وضعیت توســعه مدیریت 
امنیت فضای تولید و تبادل اطلاعات کرد 

و ضمن شناسایی نقاط قوت و توانمندی -
های ســایبری کشــور و ارائه مستندات 
فنی و مدیریتی، توانســت جایگاه خود را 
در ارزیابــی شــاخص های جهانی امنیت 
ســایبری شش رتبه ارتقا دهد. این صعود 
باعث شد تا کشور، ارتقای شش پله ای در 
بین کل کشورهای جهان و یک رتبه ارتقا 
در سطح منطقه آسیا و اقیانوسیه را تجربه 
کند و بــا اخذ جایــگاه ۵۴ در بین ۱۹۴ 
کشــور جهان و رتبه ۱۲ در منطقه آســیا 
و اقیانوسیه، ســنجه  های توسعه مدیریت 
امنیــت اطلاعات را در فضای ســایبری 

بهبود بخشد.  
بر اســاس گــزارش ســازمان فناوری 
اطلاعات ایران، نتایج حاصله توسط سایر 
کشورهای جهان نشان می دهد در منطقه 
آسیا و اقیانوسیه، کشورهای کره جنوبی و 
سنگاپور )هر دو رتبه اول(، مالزی، ژاپن، 

هند، اســترالیا، اندونــزی، ویتنام، چین، 
تایلنــد، نیوزلند و بنــگلادش به ترتیب 
رتبه  های اول تا یازدهم را کسب کرده -

اند. اما رتبه ایران طی ســال های ۲۰۱۷ 
و ۲۰۱۸ در ســطح جهان ۶۰ و نمرات به 
ترتیب ۰.۴۹۴ و ۰.۶۴۱ را در کارنامه خود 
ثبت کرده بود. مطابق گزارش اعلام شده 
توســط ITU در ســال ۲۰۲۱ اقدامــات 
امنیت ســایبری ایران با شــاخص  های 
انطباق داشته است   ارزیابی۸۱.۰۶ درصد 
که نشــانه جهت دهی صحیــح و تدوین 

راهبردهای عملیاتی در این حوزه است.
ارتقای رتبه در گرو همکاری دستگاه ها

مدیرکل نما به این پرســش که راهکار 
عملیاتــی جهت بهبــود رتبــه ایران و 
چگونگی کســب پیشرفت های بیشتر در 
این حوزه چیست، پاسخ داد و گفت: بهبود 
این جایــگاه، نیازمند همکاری همه جانبه 

سازمان  ها و دســتگاه های اجرایی و عزم 
قاطع ملی در رعایت ملاحظات و الزامات 
امنیت سایبری و توجه به دستورالعمل ها 
و اســتانداردهای فنــی و مدیریتی حوزه 
امنیت سایبری در سطح کل کشور است.

با این رویکرد، پیشــنهاد می  شــود کلیه 
وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی کشور 
عناوین مربوط به موفقیت ها، پیشرفت ها، 
اقداماتی  تمامی  و  نوآوری  ها، خلاقیت ها 
امنیت فضای  که نماد توســعه مدیریت 
تولید و تبادل اطلاعات را در بردارد، با ذکر 
لینک رسمی سازمانی، حاوی رونمایی یا 
مشــخصات موضوع مطروحه به صورت 
مستمر به معاونت امنیت سازمان فناوری 
اطلاعات ایران گزارش دهند تا با تدوین 
و تجمیــع اطلاعات حاصله، بتوان رتبه و 
جایگاه کشــور را در دوره ارزیابی بعدی 

بهبود و ارتقاء بیشتری بخشید.
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واکنش یک نماینده به زیر گرفتن دو زن بدلیل بد حجابی: 
پاسخ محکم به رفتارهای طالبانی می دهیم تا درس عبرت 

شود
نماینده مرنــد و جلفا در مجلس به زیر گرفتن دو زن بدلیل بد حجابی در 
ارومیه واکنش نشــان داد. معصومه پاشــایی بهرام در توئیتی نوشت: » در 
مــورد زیر گرفتن دو زن بدلیل بد حجابی در ارومیه، باید بگویم بعضی ها 
نمی فهمند در کشــور متمدنی به نام ایران زندگی می کنند و اینجا پاسخ 
قضایــی محکم به رفتارهای طالبانی می دهیم تا درس عبرتی برای آنان 

شود که می خواهند امنیت اجتماعی زنان را خدشه دار کنند.«

عدم تعطیلی دو هفته ای کشور در ستاد کرونا بدون حتی یک 
رای مخالف تصویب شد

روح الله جمعه ای مشــاور وزیر کشور درخصوص علت عدم تعطیلی کشور 
نوشــت: کما فی السابق؛ هرگونه تصمیمی در ستاد ملی کرونا به اتفاق آرا 
تصویب می شــود و نظرات فردی و بخشی ملاک تصمیم جمعی نیست. 
پیشــنهاد تعطیلی نیز ابتدا درقرارگاه مورد بحث قرار گرفت و ســپس در 
ســتاد ملی کرونا با حضور رییس جمهور محترم، باتوجه به شــرایط فعلی 
بدون هیچ مخالفتی، عدم تعطیلی تصویب شد. سعید نمکی وزیر بهداشت 
پیشــتر در نامه ای به رهبری از ایشان خواســته بود که دستور تعطیلی دو 
هفته ای کشــور را بدهند؛ مقام معظم رهبری نیز برای بررسی تخصصی 
این موضوع، آن را منوط به تصمیم گیری در جلســه ســتاد ملی مبارزه با 

کرونا کرده بودند.

آقاتهرانی: با طرح صیانت، می خواهیم از کاربران حمایت مالی 
کنیم

رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس درباره طرح صیانت گفت: ما در تلاش 
هســتیم که از کاربــران فضای مجازی حمایت مالی صــورت بگیرد چرا 
که کاربران برای اســتفاده از فضای اپلیکیشــن هایی که از خارج مدیریت 
می شــوند همچون تلگرام باید هزینه ای برای فیلترشــکن بپردازد، ضمن 
اینکــه هزینه ای که مردم برای داخل می پردازند با هزینه اینترنت خارجی 
برابری دارد که در تلاش هســتیم این هزینه برای کاربران به یک ســوم 
کاهش پیدا کند و شرایطی را فراهم کنیم که از نظر اقتصادی برای مردم 

مقرون به صرفه باشد.

واکنش چمران به نامه سازمان بازرسی در مخالفت با انتخاب 
زاکانی: در این نامه اسمی از شخصی نیامده

رئیس شورای شــهر تهران در ارتباط با نامه ارسال شده از سوی سازمان 
بازرســی به شورای شهر تهران و همچنین شوراهای استان تهران واکنش 
نشان داد. مهدی چمران در حاشــیه برگزاری سومین جلسه شورای شهر 
تهران در جمع خبرنگاران درباره نامه ســازمان بازرســی اظهار کرد: این 
نامه محرمانه اســت و نباید درباره آن توضیح دهم. در این نامه به شرایط 

کسانی که می خواهند شهردار شــوند، اشاره شده و توضیحاتی که در حد 
مســائل اصلی بوده را یادآوری و توصیه کرده اند که آنها رعایت شود. وی 
در پاســخ به این پرسش که پاسخ شورای شهر به این نامه چیست، گفت: 
اینگونه نامه ها مسائل داخلی است و پاسخ نمی خواهد. البته این نامه برای 
کل شوراهای استان تهران ارسال شده است. همچنین در این نامه اسمی 
از شخصی نیامده است. چمران در پاسخ به این پرسش که آیا شورای شهر 
تهران با سران سه قوه دیداری را انجام خواهد کرد یا خیر، خاطرنشان کرد: 

فعلا برنامه ای نداریم.

نامه بسیج دانشجویی به زاکانی: انتظار داریم در صورت 
نداشتن جوابی مستدل و قانونی، استعفا دهید

این نامه خطاب به زاکانی آمده اســت: به نظر می رســد شما طبق قوانین، 
صلاحیت قانونی لازم جهت تصدی شــهرداری تهران را دارا نیستید؛ زیرا 
طبق بند ب ماده ی یک »بخشنامه ی تعیین مدارک و رشته های تحصیلی 
موضوع تبصره ۱ ماده ۲ آیین نامه ی اجرایی شــرایط احراز تصدی ســمت 
شهردار مصوب ۲۵/۹/۱۳۹۷ هیئت وزیران«، رشته ی تحصیلی شما یعنی 
پزشکی هســته ای، جزو رشته های مرتبط اشاره شده در گروه علوم تجربی 
نمی باشد رهبر معظم انقلاب در دیدار امسال با نمایندگان مجلس فرمودند: 
»یکی از آســیب های مجلس شورای اسلامی این است که نماینده از اولی 
که وارد مجلس می شــود، نقشه ی رسیدن به فلان پست اجرائی را در سر 
خــود بپروراند.« با توجه به تأکید ایشــان مبنی بــر پرهیز از تلاش برای 
رسیدن به پســت ها و مناصب بیرونی و ادامه ی مســئولیت در مجلس و 
همینطور تصریح خود شــما بر رها نکــردن مرکز پژوهش ها، چه توجیهی 
برای نیمــه کاره رها نمودن مســئولیت نمایندگی تــان در مجلس دارید؟ 
در همین راســتا بســیج دانشــجویی، از جناب عالی که خود زمانی در این 
شــجره ی طیبه فعالیت داشــته و جلودار بوده اید، انتظار دارد که در اسرع 
وقت در جلســه ای پاسخ ایرادات وارده را اعلام نموده و در صورت نداشتن 
جوابی مستدل و قانونی، از قبول سمت شهرداری تهران خودداری کرده و 

استعفای خود را از این مسئولیت اعلام فرمایید.

ابطحی به حسین شریعتمداری: من لال نبودم اما دوستی شما 
دوستی خاله خرسه است

ابطحی در توئیتی نوشــت: من نوشتم تحلیف تمام شد به فکر کرونایی ها 
باشید، کیهان بهش برخورده که نکند این تضعیف دولت رئیسی تلقی شود 
.عضو مجمع روحانیون مبارز در توئیتی به یادداشت حسین شریعتمداری در 
روزنامه کیهان واکنش نشان داد.محمدعلی ابطحی در توئیتی نوشت: من 
نوشتم تحلیف تمام شــد به فکر کرونایی ها باشید، کیهان بهش برخورده 
که نکند این تضعیف دولت رئیســی تلقی شود و در حس خود طنازپنداری 
نوشــته رئیسی لال شفا داده. من که هر روز می نوشتم. لال نبودم اما این 

دقیق ترین روش دوستی خاله خرسه است. حداقل ۵۸۸ نفر جان دادند.

توصیه سعید جلیلی به جوانان انقلابی
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: پاســخ اغوا، اقناع اســت و 
اســتفاده از هنر برای بیان بهتر مطالب در بسترهایی نظیر فضای مجازی، 
یک ضرورت است.ســعید جلیلی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، در 
حساب کاربری خود در توئیتر، نوشت: نباید از مواجهه با سوالات و شبهات 
نگران شــد، چرا که حق، قابل دفاع است.وی تاکید کرد: پاسخ اغوا، اقناع 
است و اســتفاده از هنر برای بیان بهتر مطالب در بسترهایی نظیر فضای 
مجازی، یک ضرورت است.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پایان 
مطلب خود آورده است: اگر جوان آگاه و انقلابی موضوعی را درست و حق 

می داند باید با اعتماد به نفس در برابر شبهات از آن دفاع کند.

لبیک مجلس اصولگرا به درخواست رئیسی
رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی 
به درخواســت رئیس جمهور از دســتور کار مجلس خارج و قرار شد سال 
آینده مطرح شــود.محمدرضا رضایی کوچی درباره طــرح تفکیک وزارت 
راه و شهرســازی، اظهار داشت: روز یکشنبه گزارش کمیسیون عمران در 
خصوص کلیات طرح تفکیک وزارت راه و شهرســازی در صحن مجلس 
قرائت شــد و قرار بود امروز موافقــان و مخالفان نظرات خود را ارائه کرده 
و این طرح بررسی شــود اما این طرح از دستور کار مجلس خارج شد.وی 
درباره علت مسکوت شــدن این طرح، گفت: رئیسی طی نامه ای خواست 
که این طرح فعلًا مسکوت مانده و سال آینده مطرح شود. با توجه به اینکه 
یکی از شعارهای رئیس جمهور ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی 
بود، اگر وزارت مســکن ایجاد نشــود، این کار به ســادگی انجام نخواهد 
شد.نماینده مردم جهرم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: وزارت راه 
و شهرســازی اکنون بسیار عریض و طویل است و باید تفکیک وزارت راه 

و شهرسازی عملیاتی شود.

تلاش جلالی برای تاسیس شبکه روس زبان در صدا و سیما
نماینده جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه ابراز امیدواری کرد که 
در آینده نزدیک یک شبکه روسی زبان در ایران ایجاد شود.طبق گزارشی 
که خبرگزاری تاس روسیه روز سه شنبه )امروز( منتشر کرد، سفیر و نماینده 
تهران در مسکو درباره احتمال ایجاد شبکه تلویزیونی روس زبان در ایران 
صحبــت کرد.طبق این گزارش، کاظم جلالی در ســخنرانی برای »بنیاد 
عمومی دیپلماســی گورچاکوف« گفت: »شــبکه های زیادی به زبان های 
مختلف )در ایران( وجود دارد اما هنوز هیچ شــبکه به زبان روسی نیست«.

ســفیر جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه ادامه داد: »ما در حال 
حاضر در حال صحبت با رهبران )مسئولان( مرتبط برای ایجاد یک شبکه 
روس زبان هستیم«.وی با ابراز امیدواری کرد که با حمایت ریاست محترم 
صدا و سیمای جمهوری اســلامی ایجاد این شبکه روس زبان در »آینده 

نزدیک« محقق شود.

اولین پیام سفیر جدید انگلیس در ایران
ســفیر جدید انگلیس در تهران با انتشــار ویدئویی از از خود نخستین روز 
کاری در ایــران، بر همکاری در روابط تهران و لندن تاکید کرد.ســایمون 
شرکلیف با انتشــار ویدئویی از خود گفت: ســلام، من سایمون شرکلیف 
هســتم، ســفیر جدید انگلیس در ایران. این اولین روز ماموریتم در تهران 
اســت.وی ادامه داد: خیلی وقت پیش از ۲۰۰۰ تــا ۲۰۰۳ به عنوان یک 
دیپلمات جوان در تهران بودم و آنقدر خاطرات خوبی داشتم که واقعاً برای 
این روز، خیلــی منتظر بودم. امروز از دیدن دوســتان و همکاران قدیمی 
در ســفارت انگلستان خیلی خوشــحال بودم و ان شاءلله به زودی دوستان 
بیشــتری در تهران هم قدیم و هم جدید می بینم.شــرکلیف با اشــاره به 
فرصت ها و چالش هادر روابــط دوجانبه انگلیس و ایران وجود دارد، اظهار 
داشــت: با این تاریخ طولانی و پیچیده که هم بالا و هم پایین داریم، ولی 
می خواهیم با مسئولان ایرانی با این فرصت ها و چالش ها با هم به نفع هر 

دو کشور کار کنیم.

علت رأی ندادن نایب رئیس مجلس به لغو بررسی اصل ۸۵ 
طرح صیانت از فضای مجازی

عبدالرضا مصری، نایب رئیس مجلس درباره علت رأی ندادن به طرح »لغو 
بررســی طرح صیانت طبق اصل ۸۵« به خبرگزاری خبرآنلاین گفت: این 
اتفاقی معمول اســت، ممکن است کسی تلفن ضروری داشته باشد و رای 
ندهد، برخی در مجلس هستند و رای نمیدهند.سیستم رای دهی برای هر 
نماینده یک جا را تعریف کرده است؛ آنجا که می نشیند، من هم پشت میز 
و صندلــی خودم می توانم رای دهم اما وقتی برای اداره مجلس به جایگاه 
هیئت رئیســه می روم، سیستم برای رئیس مجلس تعریف شده که بخش 
فناوری باید آن را جابه جا کند و تا زمان رای دادن معلوم نمی کند سیستم 
من به صندلی من وصل اســت یا در جایگاه هیئت رئیســه. با این حال از 
کجا معلوم که من مخالف یا موافق این طرح بودم؟ شاید رای من به سبد 

موافقین می افزود.

رای شورای شهر تهران به زاکانی، باطل است
پیمان حاج محمود عطار، وکیل دادگستری در گفت وگو با »شرق« توضیح 
داد: با توجه به مقررات جاری کشــور کســی که می خواهد پســت دولتی 
داشته باشــد برابر قانون منع دوشــغله ها نمی تواند هم زمان شغل دیگری 
در ســازمان، نهاد یا ارگان دولتی و حتی غیردولتی داشته باشددر ماجرای 
انتخاب علیرضا زاکانی نماینده مجلس به عنوان شهردار پایتخت ایران باید 
این سؤال پاسخ داده شود که آیا او در زمان نامزدی برای کسب این پست 
استعفا داده و استعفا از سوی هیئت رئیسه مجلس پذیرفته شده یا خیر؟ اگر 
مراحل قانونی اســتعفای این نماینده مجلــس در زمان انتخابش به عنوان 
شــهردار طی نشده باشــد و آقای زاکانی بدون قطع این رابطه استخدامی 
نامزد این پســت بوده باشــد، از هم اکنون این انتخاب با شکایت به دیوان 

عدالت اداری قابل ابطال است.
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